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REVISTA PRESEI 

 

 Polițiștii se pregătesc de proteste: de luni nu vor mai da amenzi, ci doar 

avertismente 

Nemulțumite de înghețarea salariilor, patru sindicate ale polițiștilor au anunțat că 

vor începe de luni protestele. Astfel, potrivit unui comunicat semnat de liderii 

sindicatelor Europol, Pro Lex, Decus și Diamantul, începând din 11 ianuarie 

oamenii legi nu vor mai aplica amenzi, ci doar sancțiunea avertismentului scris sau 

verbal prevăzută în ordonanța privind regimul contravențiilor. 

De asemenea, din 18 ianuarie nu vor mai comunica deciziile de carantinare/izolare 

și nu vor mai verifica persoanele în cazul cărora se impun aceste măsuri. De 

asemenea, nu vor mai face ore suplimentare și nu vor mai asigura permanența de la 

domiciliu. 

Din 25 ianuarie, polițiștii spun că, dacă nu se vor revizui prevederile legale în ceea 

ce le privește drepturile, vor asigura doar urgențele. 

„In 31 decembrie a fost un protest și protestele vor continua, pentru că colegii 

nostri nu mai sunt dispuși să accepte bătaia de joc la care au fost supuși. De luni, 

11 ianuarie, vom apela la foarte multe avertismente, vom fi foarte întelegători cu 

cei care încalca legea”, a declarat la Realitatea plus Cosmin Andreica, liderul 

sindicatului Europol. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Năsui: Impozitul zero pe salariul minim este o măsură absolut realizabilă; 

din 2022 ar putea fi aplicată în agricultură 

Impozitul zero pe salariul minim este cea mai bună măsură pe care o putem lua ca 

să combatem sărăcia şi sper să fie aplicată din 2022 în agricultură, unde sunt salarii 

mici şi evaziune fiscală foarte mare, a declarat, joi seara, la Antena 3, ministrul 

Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, Claudiu Năsui. 
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"Impozitul zero pe salariul minim este cea mai bună măsură pe care o putem face 

să combatem cea mai mare problemă a României, şi anume sărăcia. E o măsură 

absolut realizabilă dacă avem dorinţă politică să o facem. În programul de 

guvernare începem să facem asta din 2022 într-un domeniu anume. Nu vă ascund 

că sper şi cred că acesta va fi agricultura, pentru că în agricultură sunt şi salarii 

mici şi evaziune fiscală foarte mare. O măsură "zero taxe" elimină această 

evaziune pentru că o face nerentabilă. De ce să te mai ascunzi, să nu plăteşti totul 

prin bancă dacă oricum nu mai există povară fiscala mare. Povara fiscală este cea 

care încurajează, de fapt, evaziunea fiscală", a susţinut Năsui, la Antena 3. 

 

La finele lunii noiembrie 2020, deputatul USR Claudiu Năsui declara că măsura 

"zero taxe pe salariul minim", inclusă în programul USR PLUS de guvernare, ar 

urma să fie implementată gradual, pe parcursul a cinci ani, şi va viza în primul rând 

clasele sociale în care sunt cele mai mici salarii, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Schimbări în cabinetele vicepremierilor. Pleacă echipa Ralucăi Turcan, 

Kelemen Hunor își aduce primii colaboratori în Guvern 

Premierul Florin Cîțu a semnat, joi, decizii de eliberare din funcție și de numire a 

unor consilieri ai vicepremierilor, actele fiind publicate în Monitorul Oficial. 

Din echipa fostului vicepremier Raluca Turcan au fost eliberați din funcție patru 

secretari de stat: Andra Diaconescu, Valeriu Antonevici, Răzvan-Codruț Pop și 

Liliana Romaniuc. 

De asemenea, premierul a numit în funcție, la propunerea 

vicepremierului Kelemen Hunor, un consilier de stat și un secretar de stat pentru 

cabinetul vicepremierului: 

 Adorjan-Mihaly Jakab (consilier de stat). Este și șeful de cabinet al lui 

Kelemen Hunor în calitate de lider UDMR 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raluca-turcan_1763.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/kelemen-hunor_12.html
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 Mihaela Ioana Kaitor (secretar de stat). A fost secretar general adjunct la 

Ministerul Culturii în perioada când Kelemen Hunor a fost ministru al 

Culturii în Guvernul Boc, precum și secretar general al Ministerului Culturii 

în perioada când Kelemen Hunor a fost ministru al Culturii în Guvernul 

Ponta. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Fondurile de pensii facultative au crescut cu peste 15% în ultimul an 

Fondurile de pensii facultative au crescut cu peste 15% din noiembrie 2019 până în 

noiembrie 2020. Foto: Getty Images 

Fondurile de pensii facultative aveau active în valoare de peste 2,8 miliarde de lei, 

la 27 noiembrie 2020, în creştere cu 15,26% comparativ cu nivelul înregistrat la 30 

noiembrie 2019, conform datelor Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 

Titlurile de stat deţineau cea mai mare pondere în cadrul activelor, de 1,825 

miliarde de lei, respectiv 64,10%, potrivit Agerpres. 

Pe locul doi se aflau acţiunile, cu 712,819 milioane de lei (25,03%). Titlurile de 

participare ale organismelor de plasament colectiv în valori mobiliare (OPCVM) se 

situau pe locul trei din acest punct de vedere, cu 93,556 milioane de lei, respectiv 

3,29% din totalul activelor. 

Potrivit datelor ASF, valoarea activului total al fondurilor de pensii de la Pilonul 

III era de 2,847 miliarde de lei, în noiembrie 2020, iar valoarea activului net era de 

2,843 miliarde de lei. 

Fondurile de pensii facultative aveau 524.903 de participanţi în noiembrie 2020. 

Pe Pilonul III sunt active următoarele fonduri de pensii: Aegon Esential, Azt 

Moderato, Azt Vivace, BCR Plus, BRD Medio, NN Activ, NN Optim, Pensia Mea, 

Raiffeisen Acumulare şi Stabil. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/01/07/activele-fondurilor-de-pensii-facultative-au-trecut-de-2-8-miliarde-de-lei-la-27-noiembrie-2020--639256
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 UPDATE Ministrul Educației, după discuții cu elevii, sindicatele și părinții: 

Una dintre concluzii, deschiderea școlilor în 8 februarie, sub rezerva evoluției 

pandemiei 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a anunțat, joi, la finalul unei întâlniri cu 

reprezentanții elevilor, studenților, părinților și sindicatelor, că toată lumea a fost 

de acord ca școlile să fie redeschise din 8 februarie, sub rezerva evoluției 

epidemiologice. 

El a spus că una dintre concluzii a fost ca semestrul al doilea să înceapă în format 

clasic, cu prezența fizică la școală, "înțelegându-se importanța protecției stării de 

sănătate a profesorilor și elevilor, a diminuării riscurilor, dar și a necesității 

organizării unor acțiuni remediale". 

O altă concluzie este legată de recuperarea materiei pierdute în această perioadă, în 

special în cazul elevilor care în acest an susțin examenele naționale, Cîmpeanu 

afirmând că recuperarea materiei va fi posibilă "doar prin devotamentul fiecărui 

cadru didactic". 

Cîmpeanu s-a întâlnit joi cu reprezentanții FSLI și ai federațiilor Spiru Haret și 

Alma Mater, ai Consiliului Național al Elevilor, ai asociațiilor studențești și ai 

părinților. 

Cele mai importante declarații / Concluziile discuțiilor cu reprezentanții 

sindicatelor: 

 Măsurile agreate cu cele 3 federații sindicale: S-a reiterat dorinţa de 

deschidere a semestrului II în data de 8 februarie sub rezerva evoluţiei 

epidemiologice, înţelegându-se importanţa protecţiei stării de sănătate a 

elevilor şi profesorilor, a diminuării riscurilor şi a necesităţii organizării unor 

activităţi remediale pentru a recupera cât mai mult din pierderile suferite de 

elevi pe parcursul crizei sanitare. 

 Se susţine elaborarea unei tematici care să fie conformă cu materia parcursă 

şi asimilată de elevi în cadrul examenelor naţionale - o tematică corelată cu 

cee ce s-a predat şi ceea ce s-a asimilat de către elevi. 
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 S-a discutat importanţa celor mai eficiente măsuri de profesionalizare a 

managementului unităţilor de învăţământ şi a tuturor structurilor din sistemul 

preuniversitar. 

 Importanţa finanţării cercetării la nivel instituţional în universităţi şi 

asigurarea resurselor financiare pentru universităţi în vedere continuării 

investiţiilor şi a derulării activităţilor universitare în condiţii de siguranţă a 

fost o solicitare Alma Mater. 

 Ultima, susţinerea unei informări corecte şi complete asupra actului de 

vaccinare, fără a exista obligativitatea vaccinării. 

Concluziile discuțiilor cu reprezentanții elevilor: 

 Reprezentanţii Consiliului Naţional al Elevilor au susţinut importanţa 

burselor destinate elevilor. Ministerul Educaţiei susţine, de asemenea, 

importanţa burselor elevilor. 

 S-a luat în considerare transportul elevilor. Pentru operaţionalizarea 

prevederilor legale, este vorba îndeosebi de Legea 226. Soluţia pe care am 

identificat-o este aceea a solicitării de reglementare a unor tarife maximale 

prin ANRSC - Autoritatea naţională de Reglementare a Serviciilor 

Comunitare, astfel încât acea parte de transport nereglementată (...) să poată 

fi rezolvată printr-o reglementare de către cei în drept să facă reglementări 

pentru ca transportul elevilor să poată fi decontat şi legea să poată fi 

aplicabilă. 

 S-a reiterat interesul elevilor în dezbaterea planurilor cadru de liceu. 

 Elevii au afirmat că doresc derularea examenelor naţionale cu prezenţă 

fizică, care să aibă loc la datele planificate, pe baza unor tematici adaptate şi 

corelate cu materia predată, precum şi susţinerea unor evaluări 

premergătoare examenelor naţionale, astfel încât să existe suficient de mult 

timp pentru acţiuni remediale. 
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 Am agreat cu elevii că nu vom exclude niciun scenariu care va rezulta în 

urma unei analize responsabile, profesioniste făcute de cei în drept în cea de-

a doua parte a lunii ianuarie referitor la deschiderea celui de-al doilea 

semestru. 

Concluziile discuțiilor cu reprezentanții părinților: 

 O susţinere prioritară - creșterea costului standard per-elev, componenta 

destinată cheltuielilor materiale. Este o solicitare a Federaţiei Asociaţiilor de 

Părinţi. 

 Se doreşte consolidarea cadrului legal care să faciliteze un dialog între 

şcoală şi societatea civilă. 

 S-a reiterat dorinţa de deschidere a semestrului doi pe 8 februarie, aşa cum 

au dorit şi elevii şi sindicatele profesorilor, tot sub rezerva evoluţiei 

epidemiologice, tot înţelegându-se importanţa protecţiei stării de sănătate a 

elevilor şi profesorilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Educaţiei despre registrul unic naţional integrat al diplomelor şi 

actelor de studii: Se bazează pe interconectarea unor baze de date deja 

existente 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat joi că realizarea unui registru unic 

naţional integrat al diplomelor şi actelor de studii este un proiect pe care și l-a 

asumat în nume personal înainte să fie ministru, astfel încât devine obligație și mai 

mare. ”Am avut acordul studenţilor astăzi ca în acest registru să putem să vărsăm 

(...) toate lucrările de licenţă în format electronic şi toate lucrările de disertaţie în 

format electronic”. 

"În calitate de ministru al Educaţiei, chiar înainte, am propus şi s-a preluat în 

Planul de guvernare. Este un rol pe care mi l-am asumat - acela de promovare a 

unui registru unic naţional integrat al diplomelor şi actelor de studii.  
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În acest registru unic naţional integrat, care nu pleacă de la zero, se bazează pe 

interconectarea unor baze de date deja existente şi pe completarea acestor baze de 

date, în acest registru unic am putea să găsim, ar trebui să găsim, va trebui să găsim 

toate diplomele de bacalaureat, toate diplomele de licenţă, toate diplomele de 

master şi toate diplomele de doctorat. (...) Ar trebui să găsim toate tezele de 

doctorat", a spus ministrul la Realitatea Plus, potrivit Agerpres. 

Potrivit lui Cîmpeanu, în acest fel va fi uşor să se verifice veridicitatea diplomelor. 

"Surpriza plăcută a fost că am avut acordul studenţilor astăzi ca în acest registru să 

putem să vărsăm, dacă îmi permiteţi termenul, toate lucrările de licenţă în format 

electronic şi toate lucrările de disertaţie în format electronic, în aşa fel încât să 

putem verifica şi veridicitatea diplomelor şi să putem să eliminăm acea umbră care 

planează asupra sistemului de educaţie românesc cu privire la plagiat. Pentru că 

atunci când le ai pe toate la un loc într-un sistem electronic, este evident foarte uşor 

să verifici similitudinile şi să taxezi ca atare eventualele derapaje. Este un proiect 

pe care mi l-am asumat în nume personal înainte să fiu ministru. Odată ce am ajuns 

ministru, este o obligaţie încă şi mai mare", a subliniat Cîmpeanu. 

 

Ministrul educației a solicitat în noiembrie tuturor instituțiilor de învățământ 

superior ca, începând cu data de 2 noiembrie, în termen de 30 de zile, să opereze 

toate modificările necesare în Registrul matricol unic al universităților din 

România (RMUR), astfel încât să fie implementate toate măsurile prevăzute de 

actele normative în vigoare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Salariile profesorilor vor fi majorate. Ce a anuntat ministrul Educatiei, 

Sorin Cimpeanu 

Ministrul Educatiei, Sorin Cimpeanu, sustine ca o crestere a majorarilor salariale 

pentru profesori ar putea fi acordata pe anumite criterii de performanta. 

 

Potrivit ministrului, cresterile salariale pentru dascali vor fi acordate din fondurile 

viitorului Plan de Redresare si Rezilienta. 

https://ziare.com/sorin-cimpeanu/
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"Nu neaparat pe excelenta sau elitism, este mult mai greu sa duci un elev de la nota 

5 la nota 6, decat sa-l duci de la 9 la 10", a spus Cimpeanu. 

 

Cimpeanu a declarat zilele trecute ca va insista pe cresterea componentei 

cheltuielilor de functionare a scolilor din constul standard per elev, care in opinia 

sa nu s-a majorat suficient in raport cu dublarea componentei pentru salarii in 

ultimii patru ani. 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Ministrul Cercetării, după întâlnirea de la Cotroceni: Preşedintele ne-a 

îndemnat să ne asumăm curajos reforme 

Ministrul Cercetării, Inovării şi Digitalizării, Ciprian Teleman, spune că 

preşedintele Klaus Iohannis le-a transmis, joi, miniştrilor USR PLUS să îşi "asume 

curajos reforme". 

 

Şeful statului a avut joi, la Palatul Cotroceni, o întâlnire cu premierul Florin 

Cîţu, vicepremierul Dan Barna şi miniştrii USR PLUS. 

 

"După amiază, alături de prim-ministrul Florin Cîţu şi vicepremierul Dan Barna, 

am participat însoţit de colegii mei, miniştri din USR PLUS, la o întâlnire cu 

preşedintele României, domnul Klaus Iohannis. Am vorbit împreună despre 

priorităţile miniştrilor USR PLUS, iar preşedintele ne-a îndemnat să ne asumăm 

curajos reforme. Şi vom face acest lucru! Mai mult, nu doar că ne vom susţine unul 

pe celălalt pentru îndeplinirea obiectivelor pe care coaliţia de guvernare şi le-a 

propus, dar ne bucurăm şi de sprijinul preşedintelui Klaus Iohannis", a scris 

Teleman, pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/01/07/presedintele-iohannis-intalnire-cu-premierul-citu-si-mai-multi-ministri--639001
https://www.agerpres.ro/politica/2021/01/07/presedintele-iohannis-intalnire-cu-premierul-citu-si-mai-multi-ministri--639001
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 Ministerul Sănătăţii doreşte simplificarea înfiinţării şi autorizării centrelor 

de vaccinare împotriva COVID-19 

Ministerul Sănătăţii lucrează la modificarea ordinului comun cu ministerele de 

Interne, Apărării şi Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei pentru 

stabilirea normelor privind autorizarea, organizarea şi funcţionarea centrelor de 

vaccinare împotriva COVID-19, a anunţat, joi, ministrul Vlad Voiculescu, într-o 

videoconferinţă cu reprezentanţii Direcţiilor de sănătate publică. 

 

"Vrem ca, în cel mai scurt timp, să simplificăm autorizarea şi modul de organizare 

a centrelor de vaccinare anti-COVID-19. Noile modificări vor prevedea ca centrele 

de vaccinare împotriva COVID-19 să fie înfiinţate prin decizie a directorului 

executiv al Direcţiilor de sănătate publică judeţene şi a municipiului Bucureşti", a 

transmis ministrul Sănătăţii, potrivit unui comunicat remis AGERPRES. 

 

Potrivit ministerului, Direcţiile de sănătate publică judeţene şi a municipiului 

Bucureşti vor aviza temporar funcţionarea centrelor de vaccinare pe baza unei 

declaraţii pe proprie răspundere a conducerii unităţii privind respectarea condiţiilor 

prevăzute. 

Pentru schimbarea destinaţiei spaţiului în care vor funcţiona centrele de vaccinare 

va fi necesar acordul deţinătorului/administratorului acestuia, pe baza căruia se 

emite hotărârea Comitetului judeţean/al municipiului Bucureşti pentru situaţii de 

urgenţă. 

 

Ministerul Sănătăţii a mai solicitat Direcţiilor de sănătate publică să dispună ca în 

perioada următoare să fie efectuate verificări/evaluări în centrele de vaccinare 

astfel încât acestea să funcţioneze în parametrii legali. 

 

"Se vor verifica respectarea regulilor generale de funcţionare, respectarea 

circuitelor, dotarea spaţiilor şi kit-urile de vaccinare", se precizează în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Justiţiei, Stelian Ion: Nu este oportună creşterea vârstei de 

pensionare a magistraţilor, însă voi propune abrogarea textului de lege 

privind pensionarea anticipată 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a afirmat joi că nu este oportună creşterea vârstei de 

pensionare a magistraţilor, însă va propune abrogarea textului de lege referitor la 

pensionarea anticipată. 

"În urma analizei pe care am făcut-o cu privire la subiectul vârstei de pensionare 

a magistraţilor, am ajuns la concluzia că nu este oportună creşterea vârstei de 

pensionare a acestora, însă voi propune abrogarea textului de lege adoptat în anul 

2018 referitor la pensionarea anticipată, care ar urma să intre în vigoare 

începând cu data de 1 ianuarie 2022", a precizat Stelian Ion, citat într-un 

comunicat al ministerului transmis Agerpres. 

 

El a adăugat că o prioritate va fi încurajarea oamenilor să rămână de bunăvoie în 

sistem. 

 

"Prioritatea pe termen mediu va fi aceea de a găsi soluţii pentru încurajarea 

oamenilor să rămână de bunăvoie în sistem, să contribuie cu experienţa lor la 

îmbunătăţirea calităţii actului de justiţie şi să se simtă pe deplin apreciaţi pentru 

munca pe care o depun", precizează ministrul Justiţiei. 

 

Pe 31 decembrie, Stelian Ion declara în prima sa conferinţă în calitate de ministru 

al Justiţiei că urmează să propună creşterea vârstei de pensionare pentru magistraţi, 

astfel încât să se evite situaţiile în care judecători sau procurori să se pensioneze la 

48 de ani. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 CSAT analizează tranzacţia dintre cehii de la CEZ şi australienii de la 

MIRA 

Tranzacţia dintre cehii de la CEZ şi australienii de la MIRA mai aşteaptă doar OK-

ul CSAT după ce autorităţile europene au aprobat deal-ul. Operaţiunile CEZ din 

România au fost vândute în toamna acestui an pentru peste 1 mld. euro 
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Autoritatea Europeană Antitrust a aprobat la începutul acestui an tranzacţia dintre 

cehii de la CEZ şi australienii de la Macquarie Infrastructure and Real Assets 

(MIRA) privind operaţiunile din România, astfel că pentru a fi finalizat acordul 

mai e nevoie de acordul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării din România 

(CSAT). 

Oficialii CEZ România anunţaseră în decembrie anul trecut că aşteaptă OK-ul 

celor două instituţii, estimând pe baza duratei tranzacţiilor similare că procesul de 

divestment să fie finalizat în prima jumătate a anului 2021. Tot în urmă cu circa o 

lună, reprezentanţii CSAT spuneau despre tranzacţia privind operaţiunile CEZ în 

România că se află în analiză, în baza şi în limita legislaţiei în vigoare. 

Pe masa CSAT ajung de regulă tranzacţiile care implică firme sau active ce 

prezintă importanţă majoră pentru siguranţa naţională. 

Operaţiunile CEZ din România au fost vândute în toamna acestui an pentru peste 1 

mld. euro, cea mai mare tranzacţie de pe piaţa locală a ultimilor 12 ani. Acesta este 

al patrulea cel mai mare deal din istoria pieţei locale de M&A care a adunat de-a 

lungul a trei decenii de capitalism câteva mii de fuziuni şi achiziţii. 

Grupul ceh nu face exitul total din România, rămânând activ pe partea de trading şi 

de oferire de servicii energetice. 

Cehii sunt prezenţi pe piaţa locală din 2005, când au preluat compania de 

distribuţie de energie electrică Electrica Oltenia SA. În luna mai a anului trecut, 

CEZ, controlat în proporţie de 70% de statul ceh, a anunţat că îşi va vinde 

operaţiunile din România, Turcia şi Polonia pentru a se concentra pe piaţa-mamă, 

fiind vorba de o schimbare a modelului de business. CEZ România este unul dintre 

cei mai importanţi jucători de pe piaţa locală de energie, având în 2019 o cifră de 

afaceri cumulată (pe mai multe firme) de 1,9 mld. lei (circa 400 mil. euro) şi un 

profit net de 12 mil. lei. 

Macquarie Infrastructure and Real Assets, parte din grupul Macquarie este unul 

dintre cei mai mari administratori de active din infrastructură la nivel global, având 

aeroporturi, servicii feroviare, companii de electricitate şi investiţii în infrastructura 

rutieră. 
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Preluarea CEZ s-a făcut prin Macquarie European Infrastructure Fund 6 (MEIF6), 

un fond ce vrea să investească 6 mld. euro în infrastrucura europeană. Deja 

investiţii din aceşti bani s-au făcut în aeroportul Farnborough din Marea Britanie – 

aeroport privat de business ce deserveşte Londra -, în KCOM Group – o companie 

de telecom din Anglia de Nord -, în Viamed Salud – o reţea privată de sănătate din 

Spania – şi în Currenta – cel mai mare furnizor pentru industria chimică din 

Germania. 

În spatele australienilor de la MIRA se află fonduri gigant precum Vanguard, 

Blackrock sau Eminence Capital, toate din SUA. Numărul fondurilor e însă mult 

mai mare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Antreprenorii români îşi strâng companiile în holdinguri: Patru din cele mai 

mari cinci firme înfiinţate în 2020 sunt de tip holding, iar capitalul variază 

între 100 mil. lei şi 450 mil. lei. Cel mai mare holding este al fraţilor Pavăl, cu 

un capital de 6,6 mld. lei 

Cea mai cunoscută companie de acest tip este Pavăl Holding - entitate creată în 

2018 de fraţii Adrian şi Dragoş Pavăl. 

Familia Azoiţei (Forty Management - imobiliare), Ştefan Cherciu (Pier Holding - 

ferestrele QFort), Cristian Pandel (Christian Tour - agenţii de turism) sau familia 

Popic (RMP Investment) şi-au strâns anul trecut businessurile în cadrul unor firme 

cu activităţi ale holdingurilor.  

Companiile create de ei - Forty Management, Pier Holding, Christian Tour 

Holding, RMP Investment Holding -  sunt primele patru cele mai mari companii 

înfiinţate în 2020 şi au o valoare a capitalului social subscris între 100 mil. lei şi 

450 mil. lei, conform unei analize realizate de ZF pe baza datelor platformei 

Confidas. „Chiar dacă România nu are încă o lege a holdingului, există tot mai 

multe condiţii favorabile înfiinţării unor astfel de entităţi, cu efect benefic pentru 

întreaga economie“, a explicat pentru ZF Dan Bădin, partener servicii fiscale, 

Deloitte România. 
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Înfiinţarea unor astfel de firme a devenit o tendinţă din ce în ce mai vizibilă în 

ultimii ani în business, iar cea mai cunoscută companie de acest tip este Pavăl 

Holding - entitate creată în 2018 de fraţii Adrian şi Dragoş Pavăl, acţionari ai 

Dedeman. În 2019, Pavăl Holding avea un capital social de 6,6 mld. lei, iar în 

prezent deţinerile fraţilor Pavăl în opt companii de pe Bursă, printre care Cemacon, 

Purcari, Alro sau Electrica, au fost mutate pe Pavăl Holding. 

 

„Interesul pentru dezvoltarea de societăţi de tip holding şi în alte jurisdicţii decât 

cele cu regim fiscal preferenţial (paradisuri fiscale) a crescut, în ultimii ani, şi pe 

fondul iniţiativelor OECD de limitare a practicilor de evitare a plăţii taxelor“, 

explică Dan Bădin. 

 

(Sursa: zf.ro) 
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 Cu un declin de numai 1,7% în 2020, Bursa de la Bucureşti are a doua cea 

mai mică scădere din regiune, după Polonia. Dintre bursele mari, doar 

Germania şi SUA au fost pe plus anul trecut 

 

♦ ZF a analizat 7 burse din regiune şi 6 dintre cele mai mari burse din lume ♦ Cu 

tot cu dividende, Bursa de la Bucureşti a adus investitorilor un randament de 3,4% 

♦ Bursa de la Sofia, printre cele mai afectate de pandemie. 
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Cu un declin de 1,7% al indicelui principal BET în 2020, Bursa de la Bucureşti are 

cea mai mică scădere din rândul a şapte pieţe de capital din regiune, arată calculele 

realizate de ZF pe baza datelor agregate din platforma Bloomberg. 

 

Spre comparaţie, Bursa de la Varşovia, prin prisma indicelui WIG, are minus 1,4% 

în 2020 şi ocupă primul loc în funcţie de dinamică. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Planurile CFR Călători în 2021: 440 de vagoane reparate și modernizate, 

imprimante pentru emiterea de bilete în tren, uniforme noi și cât mai mulți 

pasageri către aeroport 

CFR Călători a prezentat noile uniforme ale angajaților companiei, a anunțat că 

vrea să modernizeze 40 de vagoane și să repare alte 400, iar în primăvară, dacă 

lucrurile merg bine, vor fi folosite în trenuri terminalele mobile de taxare. Dan 

Costescu, șeful companiei, a mai spus că pe linia către aeroport gradul de ocupare 

a trenurilor CFR a fost între 20% și 90%, dar media va crește către jumătatea 

anului când își va reveni și traficul aerian pe Otopeni. 

 

Trenul către aeroport 

Din 12 decembrie circulă trenurile pe cei 19 km dintre Gara de Nord și Aeroport, 

iar CFR Călători are 42 dintre cele 72 de trenuri zilnice, în timp ce RC și TFC au 

celelalte 30 de trenuri. Dan Costescu spune că gradul de ocupare a trenurilor a fost 

extrem de variat, între 20% și 90%, un exemplu fiind sâmbătă seară când trenul 

care a venit de la Aeroport a fost plin. 

Noile uniforme de la CFR Călători  

”Suntem operatorul cu cele mai multe curse și sunt de părere că ar fi trebuit să le 

avem pe toate, pentru că altfel am fi putut face promovarea mult mai bine, așa 

suntem în situația de a face promovarea și pentru alții. Au fost și cazuri în care 

ocuparea a fost mare, dar și cazuri în care a fost mai scăzută, a variat, dar în câteva 

luni când își va reveni și traficul aerian pe Otopeni cred că vom fi obligați să 

suplimentăm și deci să avem două automotoare legate unul de altul”. 
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Vagoanele și trenurile internaționale 

CFR Călători spune că își propune să modernizeze aproximativ 40 de vagoane anul 

acesta și să repare 400 de vagoane, astfel că parcul de vagoane folosite zilnic va 

rămâne peste 1.000. Totul depinde de bugetul care va fi alocat companiei. 

Estimările sunt că bugetul pentru investiții va fi de 350 milioane lei. 

Dan Costescu spune că CFR Călători vrea să introducă și trenuri internaționale 

moderne pentru Viena și pentru alte destinații noi când granițele se vor redeschide. 

”Ne-am propus un set de garnituri noi pentru internațional care să fie uniforme și 

să aibă aceeași schemă de vopsire, indiferent că sunt de clasa 1 sau clasa a 2, 

vagoane de dormit sau cușetă”. 

În prezent cel mai departe în vest trenurile românești ajung la Viena (Trenul Dacia, 

din București), trenul Someș (din Satu Mare) și trenul Transilvania (din Cluj). 

Doar trenul Dacia circulă în prezent. 

Bilete printate în tren 

 

Pentru modernizarea procesului de verificare, validare și emitere a biletelor în tren 

de personalul de tren, s-a demarat proiectul prin care se vor investi 13 milioane lei 

pentru achiziţionarea a 2.300 de terminale mobile pentru taxare, dotate cu 

imprimante, cu ajutorul cărora vor putea fi vândute bilete în tren, renunțându-se 

astfel la clasicul chitanţier şi pix. 

În a doua parte din ianuarie se încheie procedura de licitație pentru aparatele 

mobile și pentru imprimantele mobile și, dacă nu există contestații primele aparate 

vor ajunge în aprilie sau mai. Dacă sunt contestații, totul se va prelungi cu o lună 

sau două, dar este o certitudine faptul că în acest an dispozitivele mobile vor 

ajunge în trenuri. 

 

Noile uniforme 

 

Aproximativ 4.000 de angajați CFR Călători vor beneficia de uniformă de iarnă și 

vară și este vorba de personalul care intră în relație directă cu publicul călător, 

precum: personalul de tren (șef de tren, conductor, însoțitor de vagon de dormit), 

casieri, personalul de la informații, șef tură comercial, instructor stație, șef stație. 
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Dan Costescu spune că uniformele de vară au costat în jur de 800 de lei, iar cele de 

iarnă, în jur de 2.000 de lei/uniformă. 

 

Noul design al uniformelor de lucru face parte din strategia de modernizare a CFR 

Călători și de îmbunătățire a imaginii companiei care a fost criticată mult timp 

pentru serviciile sale. Șeful companiei promite și că personalul de tren va fi instruit 

pentru a comunica mai ok cu călătorii în caz de întârzieri sau avarii. 

 

La noile uniforme, cămașa este bleu pentru funcțiile: casier cf, casier cf verificator, 

informator călători, vânzător bilete, șef agenție de voiaj, lucrător gestionar 

alimentație publică, lucrător comercial și șef tură la comanda personalului de 

servire a vagoanelor de dormit și restaurant. 

 

Cămașa este bleumarin închis pentru funcțiile: șef tren, conductor, conductor 

vagon de dormit și cușetă, șef stație, instructor comercial, inspector control trenuri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ce sunt "ambasadele" turistice ale Romaniei care urmeaza sa fie infiintate 

in diverse colturi ale lumii. Sunt in plan 20 de birouri 

Reinfiintarea birourilor de turism din afara Romaniei pare, in momentul de fata, 

impulsul de care turismul de incoming are nevoie, conditia este ca acestea sa 

functioneze productiv, pe principiile unei companii private. Toate birourile de 

promovare turistica au fost inchise in 2017 de catre ministrul Turismului de 

atunci, Mircea Titus Dobre, pe motiv ca s-au descoperit numeroase nereguli la 

acestea de catre Curtea de Conturi. 

 

Ele ar fi urmat sa fie redeschise de catre coalitia de guvernare pentru a atrage tot 

mai multi turisti straini catre Romania, dar nici pana in ziua de astazi nu s-a luat 

nici o masura in acest sens. Masura este pusa pe hartie in programul de guvernare, 

dar multi se tem ca acolo va ramane. 

 

 

https://ziare.com/mircea-titus-dobre/
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Mircea Dobre nu a mai avut timp sa le redeschida pentru ca guvernul din care 

facea parte a fost schimbat de Executivul lui Dancila, iar la minister a venit 

Bogdan Trif care a avut tot cam atatea realizari in turism cate a inregistrat si 

secretarul de stat, Razvan Pirjol, in guvernul Orban. 

 

Dar cu toate acestea, problema birourilor nu a fost a celor precizati anterior cat a 

ultimilor 20 de ani, in care nu s-a realizat nimic pentru turism, desi la momentul 

intrarii in UE, Romania facuse un Master Plan pentru turism pe 20 de ani (2007 - 

2026) de care s-a ales "Master-praful" el ramanand inchis prin sertarele 

ministerelor. 

 

2021 vine cu discounturi de pana la 50% la principalele categorii de produse si 

servicii de care afacerea ta are nevoie. Obtine oferta AICI! 

 

Cum a inceput decaderea si inchiderea birourilor turistice ale Romaniei 

 

In ultimii 10 ani, Romania a avut un numar de 16 birouri de promovare turistica in 

afara. Toate acestea aveau cate un om sau doi, care trebuiau sa se ocupe de 

imaginea turistica a Romaniei in afara. Dintre ele, doar doua au avut rezultate 

notabile, biroul de la Viena si cel de la New York, dar cam atat. 

 

In aceste conditii, in ultimii 5 ani, numarul lor s-a redus la 8 sau 9, pana in 2017, 

cand, dupa cum spuneam mai sus, Mircea Dobre le-a inchis. Iar raportul primit in 

2017 al Curtii de Conturi arata cat de prost stateau birourile noastre. Tineti cont ca 

raportul arata starea birourilor din 2015. (raportul Curtii de Conturi este prezentat 

in anul curent, dar pe controale realizate cu doi ani in urma). 

 

Ce a descoperit Curtea de Conturi 

 

"Raportat la modul in care au fost organizate actiunile de promovare a turismului 

romanesc in cadrul manifestarilor expozitionale, din analiza tarifelor practicate de 

operatorii economici care amenajeaza si decoreaza standurile nationale la 

manifestarile expozitionale s-a constatat acceptarea de catre ANT (n.r. –  

https://ziare.com/mircea-dobre/
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
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Autoritatea Nationala de Turism - echivalentul ministerului de Turism in anii in 

care nu am avut minister si gestionarul birourilor pentru promovare turistica) a 

unor tarife supraevaluate", se arata in raport. 

 

Curtea de Conturi mai noteaza ca daca ANT a alocat un buget mai mare pentru 

organizarea unei manifestari, operatorii au majorat preturile produselor/serviciilor 

in functie de buget, fara a avea o justificare economica. 

 

"Concluzia este ca tarifele sunt stabilite in functie de bugetul alocat de ANT, si nu 

pe baza costurilor reale. Asadar, sumele destinate activitatii de promovare a 

turismului romanesc prin participarea ANT la diverse targuri de turism organizate 

in afara tarii nu au fost utilizate in mod eficient, intrucat, in unele situatii, achizitia 

de servicii privind amenajarea/dotarea standurilor expozitionale s-a realizat la 

preturi supraevaluate, iar, in cazul achizitiilor de materiale promotionale, 

decontarea s-a realizat fara documente justificative", arata dicumentul. 

 

La liniuta, ce s-a constatat in urma controalelor: 

 

"Nu s-a urmarit recuperarea debitelor, in suma totala de 242.000 lei, reprezentand 

cheltuieli efectuate de catre birourile de promovare a turismului (din Berlin, 

Madrid, Moscova, New York, Paris, Roma si Viena) pentru functionarea unui 

numar de 7 autovehicule, preluate de la Ministerul Dezvoltarii Regionale si 

Administratiei Publice, dar care nu au fost recunoscute de entitate ca fiind necesare 

pentru functionarea acestor birouri", spune raportul. 

Nu s-au respectat Normele financiar-valutare privind activitatea birourilor de 

promovare si informare turistica din strainatate, respectiv: 

  * virarile de sume s-au efectuat in baza unor cereri periodice, fara o evidenta 

stricta a necesarului de fonduri si a modului de utilizare a acestora; 

  * documentele in baza carora au fost efectuate platile de catre birourile de 

turism din strainatate nu sunt traduse in limba romana, nefiind posibila analiza 

continutului acestora si, in plus, nu sunt vizate de reprezentantii institutiei; 

https://ziare.com/economie/buget/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 ianuarie 2021 20 

 

  * debitele inregistrate nu sunt evidentiate pe vechimi si pe debitori, fiind 

inregistrate eronat impreuna cu sumele repartizate si virate birourilor de turism 

pentru activitatea curenta; 

  * nu sunt inregistrate in evidenta contabila toate cheltuielile aferente anului 

2014, iar chiria pentru unele dintre birourile reprezentantelor din strainatate nu a 

fost achitata, in conditiile in care la sfarsitul anului aveau disponibil in cont; 

  * pontajele lunare nu sunt vizate de un reprezentant al Autoritatii Nationale 

pentru Turism; 

  * plata cu mari intarzieri a facturilor de utilitati, de catre sefii reprezentantelor 

de turism din strainatate; exista stocuri de materiale fara miscare sau cu miscare 

lenta, constand in materiale pentru promovarea turismului, in valoare de 6,486 mil. 

lei, in principal: albume Sapanta - 66.911 bucati, harta 14 orase - 690.544 de 

bucati, album biserici din lemn - 1.071 de bucati, din care stocuri in valoare de 

4.437 mil. lei, care provin inca din anul 2007; 

 

Cam asa promovau in afara Romania birourile de turism. Mai mult, pe turism, 

Romania a mers pe promovarea turismului folosind o strategie veche de 30 de ani. 

Cine poate uita cum Romania s-a promovat in 2018, la Targul International de 

Turism de la Berlin, afisand un barbat stand la bustul gol pe o bordura sau gard? 

Romania a platit 65.000 de euro pentru a participa la acel targ, totul sub 

conducerea ministrului Bogdan Trif. 

Unde suntem acum 

 

Potrivit consultantului in turism Traian Badulescu, Romania ar fi trebuit sa 

infiinteze deja aceste birouri inca de anul trecut pentru ca anul acesta sa aiba deja 

legaturile de afaceri formate pentru a porni cu dreptul promovarea Romaniei. 

 

"Acestea ar trebui sa functioneze cu bani de la stat, asa cum au functionat si pana 

acum, dar pe principiile de performanta ale unei companii private. Cine merita, sa 

fie recompensat, cine nu, sa fie demis. In plus, acestea ar trebui sa aiba cate 4-5 

oameni, cel putin, nu unul sau doi cum avea pana acum. In multe dintre aceste 

cazuri, oamenii sau omul dintr-o anumita tara se ocupa de mai multe state din 
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regiunea respectiva. Era, practic, imposibil sa se realizeze ceva, din acest motiv 

poate s-a si ajuns la aceasta simulare de promovare a turismului romanesc", ne-a 

declarat Traian Badulescu. 

 

20 de birouri pentru promovarea turismului 

 

Romania are in plan infiintarea a 20 de astfel de birouri, care potrivit specialistilor, 

nu ar trebui numiti politic, ci pe baza de concurs, pentru ca altfel, nu ar face nimic. 

"Pe harta turistica, Romania este aproape inexistanta comparativ cu potentialul pe 

care il are. Sa nu uitam ca desi noi avem posibilitatea sa facem turism 12 luni din 

12, la noi totul se axeaza, vara si iarna pe turistii din intern. In rest, Dumnezeu cu 

mila. Mai mult, suntem intr-o regiune in care, Bulgaria, Grecia si Turcia ne fac 

concurenta acerba pe partea de litoral. Pe partea montana, avem Bulgaria care are 

preturi mai bune decat noi, Austria, Italia si Franta, si chiar si Serbia, care au sute 

sau mii de kilometri de partie, la preturi comparabile cu ale noastre", a mai spus 

Badulescu. 

 

Acesta vorbeste si de traseele montane, cele culturale si culinare pe care le-am 

putea scoate in fata pentru a atrage turistii, dar ne limitam doar la desene pe hartie 

(pliante). 

 

"Asta este strategia Romaniei in afara. Pliante. In conditiile in care digitalizarea ne-

a luat pe sus in acest an, noi inca nu avem o strategie coerenta de promovare a 

turismului. Desi, in ultimii ani am avut milioane de euro la dispozitie, buget de 

promovare, nu am facut nimic cu el. Am facut videoclipuri triste in latina si alte 

limbi care nu au mai mult de cateva mii de vizualizari, in cel mai bun caz", mai 

spune Badulescu. 

 

Birourile de turism, sabia pe care n-o scoatem din teaca 

 

Varful de lance al turismului si parteneriatelor turistice ar trebui sa fie aceste 

birouri, iar noi am ratat iar o sansa uriasa de a atrage bani straini in tara. 
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"Cu ajutorul birourilor de turism, se pot face si analize de potential pentru noi rute 

pe care sa le adopte Tarom sau alte companii de transport de stat. Cu birourile de 

turism putem face parteneriate cu diferite publicatii din afara care sa aduca 

jurnalisti straini in tara pentru a vedea si povesti cat este de frumoasa. Putem face 

parteneriate de afaceri pentru a atrage turistii. Grecia atrage, anual, un numar de 

turisti de cel putin trei ori mai mare decat intreaga populatie a tarii. Noi nu atragem 

nici cat are Bucurestiul", a mai spus Badulescu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CNAIR a desemnat castigatorul pentru proiectarea si executia Drumului de 

Legatura Autostrada A1 Arad - Timisoara - DN 69 

Compania Nationalda de Autostrazi a desemnat joi, 7 ianuarie 2021, rezultatul 

procedurii de atribuire a contractului avand ca obiect "Proiectare si Executie Drum 

de Legatura Autostrada A1 Arad - Timisoara - DN 69". 

 

Ofertantul desemnat castigator este TODINI COSTRUZIONI GENERALI S.p.A., 

cu pretul de 189.571.920,62 Lei fara TVA. 

 

Durata de executie a contractului este de 24 luni, din care 6 luni perioada de 

proiectare si 18 luni perioada de executie a lucrarilor. Perioada de garantie a 

lucrarilor este de 84 de luni. 

 

Semnarea contractului de achizitie publica va fi posibila in cel mai scurt timp, dupa 

indeplinirea formalitatilor legale privind elaborarea si avizarea contractului. 

 

Traseul drumului de legatura are o lungime de 10 km si incepe cu circa 300 m 

inaintea intersectiei existente dintre drumurile DJ 692 si E671 (DN 69), cu 

amenajarea unui nod rutier si se dezvolta pe directia Nord-Est spre Autostrada A1. 

Clasa tehnica a drumului de legatura este II, iar viteza de proiectare este de 100 

km/h. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/tarom/
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 ȘANSĂ ISTORICĂ România va primi de DOUĂ ORI mai mulți bani de la 

UE ca în fostul exercițiu financiar 

Parlamentarul european Iuliu Winkler (UDMR, PPE) a declarat joi, la Deva, că 

resursele financiare la care va avea acces România, în următorii doi ani, vor fi 

duble faţă de cele din ultima perioadă, el menţionând, în acest context, importanţa 

unei gestionări performante a acestor fonduri, conform Agerpres. 

În plan european, Iuliu Winkler a arătat că ne aflăm la începutul unui program de 

relansare economică ce va fi bazat atât pe bugetul 2021 - 2027 al Uniunii 

Europene, cât şi pe aşa-numitul program Next Generation EU - programul de 

relansare şi rezilienţă finanţat din împrumutul pe care Uniunea Europeană îl va lua, 

de 700 de miliarde de euro. 

"Este un început de drum pentru ieşirea din criză. Cred că cea mai urgentă sarcină 

a guvernului este de a organiza impecabil campania de vaccinare împotriva 

COVID-19, apoi de a prezenta bugetul în 4 februarie- şi sprijin această idee a 

premierului Cîţu - atunci când îl va avea cu conţinutul deja adoptat şi asumat de 

către noii miniştri. Acest buget este promis ca fiind bazat pe investiţii şi acest lucru 

este corect pentru că România are acum o şansă a deceniului care stă în faţa 

noastră", a spus deputatul european. 

În opinia sa provocarea guvernului va fi gestionarea eficientă a fondurilor de care 

va dispune ţara noastră, el salutând modelul de creştere economică bazat pe 

investiţii, promovat de actualul Executiv. 

"Banii la care avem acces din diverse resurse: buget european, buget naţional, 

planul de rezilienţă şi relansare, înseamnă, de fapt, resurse dublate în aceşti ani, 

2021 şi 2022, faţă de ceea ce am avut până în prezent, în ultimii doi ani. Dacă 

resursele sunt dublate, atunci evident că şi performanţa trebuie să fie dublată. Iată 

aici cea mai mare provocare a guvernului, care este aceea de a gestiona în mod 

eficient, mult mai eficient ca până acum, un buget care trebuie să fie orientat către 

investiţii, schimbând astfel modelul de creştere economică de până acum şi din 

timpul ultimelor guverne PSD - un model bazat pe consum ca motorul creşterii 

economice", a spus Iuliu Winkler. 
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El a apreciat că modelul de creştere economică bazat pe investiţii este unul mult 

mai eficient şi mult mai sustenabil decât cel axat pe consum. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

  Reguli privind detașarea lucrătorilor între statele UE. Ce obligații au 

angajatorii? 

Detașarea lucrătorilor între statele membre ale Uniunii Europene (UE), în contextul 

prestării de servicii la nivel transnațional, rămâne în centrul dezbaterilor publice, 

atât datorită implicațiilor sale practice, având în vedere că stabilește regulile 

privind principala formă de mobilitate a lucrătorilor pe teritoriul UE, cât și a 

drepturilor pe care își propune să le garanteze și care, în acest domeniu, se află în 

conflict. Concret, este vorba de libertatea de a presta servicii în UE, fără limitări 

legate de respectarea unor reguli suplimentare, cum ar fi standarde de muncă 

pentru lucrătorii detașați, promovarea concurenței loiale și necesitatea de a asigura 

totuși protecția drepturilor lucrătorilor detașați. Ce schimbări au apărut recent? 

 

Evoluțiile din piața muncii au impus în permanență noi reglementări din partea 

autorităților europene pentru a asigura un echilibru între drepturile menționate, mai 

ales pe fondul aderării la UE a statelor central și est europene, cu forță de muncă 

mai ieftină. Astfel, Directiva 96/71/CE (Posted Worker Directive - PWD), care a 

instituit inițial regulile privind detașarea, a fost amendată substanțial în anul 2018 

prin Directiva 2018/957/UE, marcând o schimbare de viziune cu privire la regulile 

aplicabile în cazul detașării lucrătorilor în interiorul spațiului unional. Aceste 

modificări au fost transpuse și în legislația românească prin Legea nr. 172/2020. 

 

Principiul egalității de tratament pentru detașările pe termen lung 

 

Una din cele mai importante reguli adoptate ca urmare a revizuirii PWD și 

transpuse ca atare în dreptul românesc se referă la obligarea angajatorilor ca, în 

cazul în care detașarea pe/de pe teritoriul României depășește 12 luni (18 luni, cu 

titlu de excepție), să respecte, în raporturile cu lucrătorii detașați, toate condițiile de 

muncă și de încadrare în muncă aplicabile în statul gazdă. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 ianuarie 2021 25 

 

Prin excepție, principiul egalității de tratament nu se aplică prevederilor referitoare 

la procedurile, formalitățile și condițiile privind încheierea și încetarea contractelor 

de muncă, inclusiv a clauzelor de neconcurență, și nici schemelor de pensii 

ocupaționale, aspecte care rămân reglementate de legislația statului trimițător, chiar 

dacă detașarea depășește 12 luni (18 luni, cu titlu de excepție). 

 

Este de menționat faptul că în astfel de situații în care durata detașării depășește 

12/18 luni, textele de lege nu impun obligația încheierii unui contract de muncă 

local în statul gazdă, ci doar respectarea condițiilor de muncă aplicabile pe 

teritoriul statului gazdă. 

 

Din păcate, Legea nr. 172/2020 nu conține clarificări referitor la momentul de la 

care societatea trimițătoare ar trebui să acorde salariaților detașați toate condițiile 

de muncă aplicabile în statul gazdă (respectiv de la începutul detașării sau doar 

după depășirea termenului de 12 luni/18 luni). 

 

Cu toate acestea, conform noii directive PWD, dar și scopului pentru care a fost 

adoptată (asigurarea unei protecții suplimentare salariaților detașați pe termen lung, 

care au o legătură mai solidă cu piața muncii din statul gazdă), este posibilă 

următoarea interpretare: dacă durata inițială a detașării depășește 12 luni (18 luni, 

ca urmare a unei notificări motivate), societatea trimițătoare ar trebui să acorde 

salariaților toate condițiile de muncă aplicabile în statul gazdă după expirarea 

termenului de 12 luni. Totuși, având în vedere că este vorba de o reglementare 

nouă, există riscul ca, în practică, să se consolideze interpretarea contrară, aceea ca, 

în cazul detașărilor de peste 12 luni, să fie obligatoriu ca toate condițiile de muncă 

aplicabile în statul gazdă să fie respectate încă din prima zi a detașării. 

 

În cazul în care durata efectivă a detașării ajunge să depășească 12 luni în urma 

unor prelungiri, societatea trimițătoare va trebui să acorde salariaților toate 

condițiile de muncă aplicabile în statul gazdă numai după depășirea perioadei de 

12 luni sau, dacă transmite o notificare autorității competente din statul membru 

gazdă, după depășirea perioadei de 18 luni. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 ianuarie 2021 26 

 

Este important de precizat că regulile se aplică și în cazul în care lucrătorii detașați 

pe teritoriul României se succed pe aceeași poziție. Astfel, legea stabilește în mod 

expres că, în cazul în care se înlocuiește un lucrător detașat cu altul care 

îndeplinește aceeași sarcină în același loc de muncă, durata detașării (deci inclusiv 

stabilirea momentului de la care se aplică regulile de mai sus) se calculează prin 

cumularea perioadelor de detașare a fiecăruia dintre lucrătorii în cauză. Într-o atare 

situație, pentru a stabili dacă lucrătorul detaşat îndeplineşte aceeaşi sarcină în 

acelaşi loc de muncă, se va ţine cont, în principal, de natura serviciului care 

urmează să fie prestat, de activitatea care urmează să fie efectuată şi de adresa 

locului de muncă. 

 

Pentru a elimina posibilele confuzii, trebuie precizat că, în toate cazurile, regulile 

instituite de legislația română în materie trebuie coroborate și cu prevederile 

aplicabile în statul membru pe teritoriul/de pe teritoriul căruia este detașat 

lucrătorul. 

 

Rambursarea cheltuielilor legate de detașare 

 

O altă modificare recentă se referă la introducerea regulii potrivit căreia nivelul de 

rambursare a cheltuielilor de transport, cazare și masă, respectiv al indemnizațiilor 

pentru lucrătorii detașați pe sau de pe teritoriul României, care sunt mutați 

temporar de la locul lor de muncă obișnuit din statul gazdă la alt loc de muncă, este 

cel stabilit de legislația statului gazdă. 

 

În ce privește munca prin agent de muncă temporară, legea din România a instituit 

principiul egalității de tratament între lucrătorii temporari detașați de un agent de 

muncă temporară pe/de pe teritoriul României și lucrătorii recrutați direct de 

întreprinderea utilizatoare situată pe teritoriul statului gazdă. Astfel, agenții de 

muncă temporară au obligația ca, pe durata detașării, să garanteze lucrătorilor 

temporari detașați condițiile de muncă aplicabile pe teritoriul statelor gazdă. 

 

Reguli suplimentare referitoare la obligația de informare 

 

 

https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/tax/articles/revised-posted-worker-directive-are-you-ready.html?nc=1
https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/tax/articles/revised-posted-worker-directive-are-you-ready.html?nc=1
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Totodată, conform Legii nr. 172/2020, în cazul detașării lucrătorilor de pe teritoriul 

României pentru o perioadă mai mare de șapte zile consecutive, societatea 

trimițătoare va avea obligația să ofere lucrătorului o serie de informații 

suplimentare care completează aspectele prevăzute de art. 18 din Codul muncii. 

Acestea se referă la elementele constitutive ale remunerației la care are dreptul 

salariatul conform legislației aplicabile în statul gazdă și nivelul acestora; 

cuantumul total al remunerației efectiv acordate lucrătorului pe perioada detașării, 

cu evidențierea distinctă a indemnizației de detașare; cheltuielile efectiv generate 

de detașare (transport, cazare și masă), precum și modalitatea de acordare sau de 

rambursare a acestora, respectiv modalitatea de asigurare a transportului, cazării 

sau mesei, după caz; link-ul către site-ul oficial național unic creat de statul gazdă. 

 

Nu în ultimul rând, este de menționat că Legea nr. 172/2020 conține și o serie de 

prevederi referitoare la sectorul transportului rutier, care însă vor fi detaliate odată 

cu transpunerea în dreptul intern a pachetului de mobilitate care, între altele, 

conține și o directivă care modifică PWD în ce privește detașarea conducătorilor 

auto în sectorul transportului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

Europa a depășit 25 de milioane de cazuri de coronavirus. Mai multe state au 

reintrodus sau au extins restricțiile, iar reaprinderea pandemiei pare să fi 

copleșit sistemele sanitare. 
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Potrivit bilanțului Reuters, Europa a înregistrat cel puțin 25.016.506 de cazuri de 

coronavirus și 559.863 de decese, de la începutul pandemiei. În ultimele zile au 

fost raportate peste un milion de cazuri noi la fiecare patru zile. 

Cu doar o zecime din populația lumii, Europa rămâne cea mai afectată regiune de 

pandemie, cu aproape 30% din cazurile și decesele provocate de COVID-19, la 

nivel mondial. 

Marea Britanie. 

Premierul britanic Boris Johnson a anunțat marți o nouă carantiu națională care va 

dura cel puțin șase săptămâni, avertizând că noua tulpină de coronavirus, 

identificată pentru prima dată în Marea Britanie, se răspândește atât de rapid încât 

riscă să ducă la prăbușirea sistemul sanitar în 21 de zile. 

Germania. 

În prezent raportează cele mai multe decese zilnice din regiune, și-a prelungit 

carantina la nivel național până la sfârșitul lunii ianuarie. Cancelarul Angela 

Merkel a avertizat că spitalele din toată țara erau deja copleșite, în special unitățile 

de terapie intensivă. 

Italia. 

Restricțiile impuse pentru perioada sărbătorilor de iarnă au fost prelungite până la 

15 ianuarie. 

Grecia. 

Guvernul a impus carantina strictă din 3 ianuarie până în 11 ianuarie. 

Țările din estul Europei însumează peste 30% din numărul de cazuri de pe 

continent. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Joe Biden a fost validat formal de Congres câștigător al alegerilor 

prezidențiale, într-o ședință care s-a întins până la ora 4 dimineața, din cauza 

evenimentelor de la Washington. Procedura este de regulă o formalitate 

ceremonială. Nu și de această dată. 

Update: Donald Trump a anunțat că va asigurat un ”transfer de mandat pașnic” pe 

20 ianuarie către succesorul său. ”Chiar dacă nu sunt total de acord cu rezultatul 

alegerilor, iar faptele mă susțin, totuși va exista o tranziție pașnică pe 20 ianuarie”, 

a spus Trump într-un comunicat. 

Ședința s-a prelungit nu numai din cauza evenimentelor violente ce au dus la 

evacuarea parlamentarilor, dar și pentru că procedura prevede dezbateri separate 

ale celor două camere în cazul în care într-unul dintre state este contestat rezultatul. 

Cum acest lucru s-a întâmplat pentru Arizona și Pennsylvania, câte două dezbateri 

separate au avut loc pe timpul nopții, rezultatul final fiind certificat la ora 3.40 

dimineața. 

Joe Biden urmează să depună jurământul și va prelua funcția pe 20 ianuarie, dată 

până la care Washington DC rămâne în stare de asediu, cu Garda Națională 

mobilizată și interdicție de circulație pe străzi după lăsarea întunericului (ora 18). 

În urma votului popular finalizat la începutul lunii noiembrie, democratul Joe 

Biden a obţinut un număr record de 81,28 de milioane de voturi, iar preşedintele 

republican în exerciţiu Donald Trump 74,22 milioane.  

Ulterior, Colegiul Electoral s-a întrunit în toate cele 50 de state și în districtul 

Columbia pentru a vota oficial președintele și vicepreședintele – următorul pas în 

procesul de finalizare a alegerii lui Joe Biden ca președinte. Amintim că în cadrul 

unui sistem care datează din anii 1780, un candidat devine președintele SUA nu 

prin câștigarea votului popular, ci printr-un sistem indirect, în care Colegiului 

Electoral alocă voturile celor 50 de state și districtului Columbia, pe baza 

populației lor.  

 

 

https://edition.cnn.com/politics/live-news/congress-electoral-college-vote-count-2021/index.html
https://www.biziday.ro/washington-situatia-s-a-calmat-dupa-impunerea-interdictiilor-de-circulatie-iar-sustinatorii-lui-trump-care-ocupasera-capitoliul-chiar-au-plecat-dupa-apelul-acestuia-pe-twitter-congresul-a-reluat-s/
https://www.biziday.ro/washington-situatia-s-a-calmat-dupa-impunerea-interdictiilor-de-circulatie-iar-sustinatorii-lui-trump-care-ocupasera-capitoliul-chiar-au-plecat-dupa-apelul-acestuia-pe-twitter-congresul-a-reluat-s/
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Sfătuit de avocații săi, Donald Trump a insistat ca vicepreședintele Mike Pence, 

care este și președinte al Senatului să refuze validarea rezultatului alegerilor, 

transformând astfel un act ceremonial într-un impediment juridic ce l-ar fi păstrat 

pe Donald Trump la Casa Albă. Acest lucru nu s-a întâmplat, iar de acum 

depunderea jurământului și învestirea lui Joe Biden par inevitabile. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


